
Voorzitter: Braks

Tegenwoordig zijn 75 leden, te
weten:

Baarda, De Beer, Van de Beeten,
Bemelmans-Videc, Van den Berg,
Bierman, Bierman-Beukema toe
Water, De Blécourt-Maas, De Boer,
Boorsma, Braks, Broekers-Knol, Van
den Broek-Laman Trip, Van Bruchem,
Castricum, Dees, Doesburg, Dölle,
Dupuis, Van Eekelen, Eversdijk, Van
Gennip, Ginjaar, Groen, Hessing, Van
Heukelum, Hofstede, Holdijk, Van
den Hul-Omta, Jaarsma, De Jager,
Jurgens, Ketting, Kneppers-Heijnert,
Kohnstamm, Van der Lans, Van
Leeuwen, Lemstra, Van der Linden,
Lodders-Elfferich, Luijten, Lycklama à
Nijeholt, Maas-de Brouwer,
Meindertsma, Pastoor, Platvoet, Le
Poole, Pormes, Rabbinge, Rensema,
Roscam Abbing-Bos, Rosenthal,
Ruers, Van Schijndel,
Schoondergang-Horikx, Schuurman,
Schuyer, Stekelenburg, Stevens,
Swenker, Tan, Terlouw, Van Thijn,
Timmerman-Buck, Varekamp, Ter
Veld, De Vries, Van Vugt, Walsma,
Werner, Witteveen, Woldring, De
Wolff, Wolfson en Zwerver,

en de heren Balkenende, minister-
president, minister van Algemene
Zaken, Donner, minister van Justitie,
en Brinkhorst, minister van Economi-
sche Zaken.
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De voorzitter: Ik open de vergade-
ring en spreek er mijn vreugde over
uit dat Johan Stekelenburg weer in
ons midden is. Proficiat, Johan.

Aan de orde is voortzetting van de
behandeling van:

- het wetsvoorstel Wijziging
van de Elektriciteitswet 1998
ten behoeve van de stimulering
van de milieukwaliteit van de
elektriciteitsproductie (28665).

(Zie vergadering van 2 juni 2003.)

De beraadslaging wordt hervat.
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Minister Brinkhorst: Voorzitter. Het
verheugt mij zeer om nog op de
valreep van het scheiden van uw
Kamer onder uw bezielend voorzit-
terschap hier opnieuw het woord te
mogen voeren. Ik wil graag de
verschillende geachte afgevaardig-
den die mij hebben gelukgewenst
met mijn benoeming, dankzeggen.
Je moet altijd maar afwachten of het
een gelukwens waard was, maar de
intentie was in ieder geval heel goed
bedoeld. Ik had eigenlijk niet kunnen
verwachten dat ik nog langer in het
ambt zou zijn dan u, mijnheer de
voorzitter, maar wellicht verandert
dat nog wel een keer.

De voorzitter: Ik wens u er veel
succes bij.

Minister Brinkhorst: Dank u zeer.
Wij hebben vandaag een belangrijk
wetsvoorstel aan de orde. Het is van
belang voor zowel de duurzaamheid
van de energie als de WKK. Bij mijn
eerste optreden in mijn nieuwe
functie in deze Kamer is het goed als
ik, voor ik inga op het wetsvoorstel,
eerst inga op de uitnodiging van de
heer Terlouw maar ook van andere
geachte afgevaardigden om iets te
zeggen over de ambities van mijn
beleid met betrekking tot duurzame

economische ontwikkeling en het
energiebeleid.

Als hoofdlijn van het beleid voor
de komende jaren wil ik een
krachtige impuls geven aan de
verduurzaming van de economie in
de brede Europese context. Die
context is noodzakelijk omdat
Nederland deel is van een bredere
Europese economie. Daarnaast is bij
de uitwerking van een werkelijk
Europees energiebeleid een betere
afstemming tussen de lidstaten
noodzakelijk. Ik zie het verlaten van
het spoor van een te nationaal
georiënteerd energiebeleid als een
belangrijke opgave. Het uiteindelijk
harmoniseren van de nationale
beleidsstelsels is daarbij een
wezenlijk uitgangspunt. Ik ben het
natuurlijk eens met de heer Terlouw
en andere geachte afgevaardigden
dat er internationaal nog een heel
belangrijk potentieel is te realiseren,
maar laten wij vooral ook eens de
hand in eigen boezem steken. In dit
goede vaderland gebeurt dat naar
mijn gevoel nog wat te weinig. Ook
op nationaal niveau zijn er nog de
nodige barrières te slechten. Ik ben
ervan overtuigd dat de transitie naar
een duurzame energiehuishouding
een belangrijke impuls zal geven aan
de kenniseconomie in Europa en
Nederland. Wij mogen soms kritiek
hebben – de heer Terlouw had die
gisteren – op de Amerikaanse wijze
van energiegebruik, maar in
datzelfde land, de Verenigde Staten,
zijn er belangrijke initiatieven om op
langere termijn te komen tot een
waterstofeconomie. Het is van
belang dat ook in Nederland aan dat
vraagstuk aandacht wordt besteed.

Voordat ik bij het wetsvoorstel zelf
kom, wil ik iets zeggen over mijn
persoonlijke betrokkenheid bij deze
problematiek. Ik heb jarenlang als
directeur-generaal van milieuzaken in
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